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Podgorica, 26. decembar 2018. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 12. decembra 2018. godine, kako bi isti bili
dostavljeni uvazenim poslanicima.

S uvazavanjem,

Mar^l^^



POSLANICKOPITANJE

Predsjednice Markovicu,

Da liste zadovoljni nacinom na kojise primjenjuje Zakon o povracaju oduzetih imovinskih prove
i obestecenju, kako sa aspekta dosodasnje dinamike isplate obestecenja, tako i sa ospekta
dinamike rjesavanja zahtjeva za povracaj imovinskog prove Hi obestecenje, o kojem broju
zohtjevo koji su u proceduri i nijesu provosnozno okonconi do done 01.12.2018. godine se rod!
i kolikije procijenjeni iznos obestecenjo po tim zahtjevima, te do li Viodo Crne Gore planiro da
ubrza proces povracojo imovine Hi obestecenjo imajud u vidu veomo dugo trojanje tog
proceso?



ODGOVOR

Postovani poslanice Damjanovicu,

Proces obestecenja ill povracaja nepravedno oduzete imovine privatnim vlasnicima,
karakteristlka je bivslh socijalistickih zemaija u procesu njihove tranzicije u trzlsne ekonomije.
Prema zakonodavnom okviru vecine zemaija u tranziciji, restitucija lit proces obestecenja su
obaveza drzave, all se objektlvno u nekim zemljama sporije, a ponegdje 1 veoma tesko
ostvaruju. Sami ste to rekli.

U Crnoj Gori, takode tranzicionoj ekonomiji, Zakon o povracaju oduzetlh imovinskih prava I
obestecenju usvojen je 2004. godine. Na osnovu ovog zakona, osnovan je Fond za obestecenja
1 shodno tome pet radnih tijela, odnosno komisija, neophodnih za realizaciju i pracenje ovog
procesa.

Nastavak mog odgovora ima brojcane 1 finansljske iskaze kojl ce dati jasan odgovor na
postavljeno pitanje. Sigurno nece zadovoljiti ni Vas, ni mene.

Od pocetka primjene Zakona pa do 30.11.2018. godine Fondu za obestecenja dostavljeno je
1.595 konacnih rjesenja, cija ukupna vrijednost iznosi oko 226 miliona eura. U navedenom
periodu isplaceno je ukupno nesto preko 36 miliona eura.

Od emisije obveznica serije FO-02 iz 2007. godine, u vrijednosti od 210 miliona eura, Fond za
obestecenje je do 30.11.2018. godine kod Centralne depozitarne agencije izvrsio registraciju
obveznica u ukupnoj vrijednosti od 89 miliona eura. Ukupan iznos za koji je trajno umanjena
obaveza Fonda za obestecenje iznosi nesto preko 141 milion eura. A ukupan dug prema bivsim
vlasnicima, po konacnim rjesenjima koja su dostavljena Fondu za obestecenje, na dan
30.11.2018. godine iznosi 85 miliona eura. Mislim da ste Vi taj podatak saopstili.

U Komisiji za povracaj i obestecenje u Podgorici, ukupno je primljeno 3.673 predmeta, od cega
je pravosnaznih 2.940. Od preostalih predmeta, neposrednim uvidom utvrdeno je daje u oko
50 predmeta zahtjev neosnovan, dok je oko 650 zahtjeva osnovano i u istima treba sprovesti
vjestacenje, nakon cega se tek moze utvrditi iznos obestecenja. Dakle, u proceduri je.

U Komisiji za povracaj i obestecenje u Bijelom Polju, ukupno je primljeno 4.600 zahtjeva, od
cega je rijeseno 2.722 predmeta. U radu kod ove komisije se nalazi 1.878 predmeta, u kojima
ce se nakon sprovedenih vjestacenja utvrditi da li je imovina predmet povracaja ill
obestecenja, kao i koliki je iznos obestecenja.

U Komisiji za povracaj i obestecenja u Baru ukupno je zavrseno 1.715 predmeta, dok je u radu
747 predmeta, s tim sto medu predmetima koji se vode kao zavrseni ima onih u kojima nije
izvrsena uredna dostava odiuke, pa se odiuke dostavljaju i kroz pozivanje, all i naknadnim
interesovanjem stranaka.



Shodno prethodno navedenom, na nivou Crne Gore, ukupno je primljeno 10.735 zahtjeva, od
cega je rijeseno 7.373 predmeta ili 68,72% . U toku je rad, dobro ste rekli preko 3.000, znaci
tacno, u toku je rad na 3.358 predmeta.

Nakon ove rekapitulacije dozvolite jos samo jedno.

Pitali ste me da li sam zadovoljan dosadasnjom dinamikom isplate obestecenja i dinamikom
rjesavanja zahtjeva.

Podsjecam da dinamika isplate zavist 1 od zakonom definisanlh sredstava za ove namjene.
Naime, iznos ukupnog obestecenja, koji se isplacuje bivsim vlasnicima godisnje, ne moze biti
veci od 0,5 % bruto domaceg proizvoda iz prethodne godine. Ovo ogranicenje uspostavljeno
je rad) ocuvanja likvidnosti Budzeta, all i kao mjera kojom se obezbjeduje anuitetna
ujednacenost prilikom isplate potrazivanja.

Moram vam priznati da sam licno, sredinom ove godine, inlcirao jacanje kadrovskih, odnosno
ukupnih administrativnih kapaciteta svlh pet komisija formiranih na osnovu Zakona o
povracaju oduzetih imovinsklh prava i obestecenja, kako bi postupanja u radu na preostalim
predmetima bila efikasnija. Cilj mi je bio ubrzavanje procedure, I podizanje nivoa kvaliteta
odiuka kod prvostepenih organa. Dakle, 1 sam nijesam zadovoljan dinamikom I kvalitetom rada
postojecih komisija na ovom vaznom pitanju.

Ne smatram ni tu aktivnost u cjelosti dovrsenom, ali sam siguran da cemo u periodu koji je
ispred nas dodatno doprinljeti zaokruzivanju ovog procesa kao vaznog za razvoj funkcionalne
trzisne ekonomije, ali i pravne sigurnosti uopste.

Hvala Vam!


